
Til Rebild Byråd. 
 
Jeg skriver på vegne af Fræer Forsamlingshus 

 
I forbindelse med de kommende års budget forhandlinger er der kommet forslag om at beskære 
landsbyrådets tilskud med 50% og tilskud til forsamlingshusene med 33 %. 
 
Vi forstår udmærket at der skal spares rundt omkring i samfundet, en øvelse som forsamlingshusene 
har kæmpet med i mange år. For 2 år siden blev der skåret en god luns af tilskud til forsamlingshuse 
ne og energi renoveringspuljen ligeledes i praksis beskåret. 
 
Forsamlingshusene lever et stille liv i landsbyerne, men er absolut ikke anonyme. I foreningen for 
Fræer forsamlingshus er der godt 100 medlemmer og samlet i kommunen er der flere tusinde der 
støtter om om husenes eksistens. 
Dermed er det en stor del af befolkningen som har glæde af forsamlingshusene til ikke mindst 
forskellige familie sammenkomster og lokale forenings og kulturelle aktiviteterr. 
En så voldsom nedgang i tilskud vil unægtelig, ikke mindst med de stigende energipriser, som jo 
rammer voldsomt i en lille skrøbelig økonomi, gøre det svært at holde liv i husene. 
 
Vi er mange der arbejder i forenings regi med drift og moderniseringer hen af vejen i takt med at 
midlerne er der. Tilskuddet fra kommunen har givet den snævre tryghed der har gjort dette frivillige 
arbejde muligt. 
 
Desuden ligger forsamlingshuse bla. Fræer markant i landsbyen og er dermed en del af det aktiv der 
gør det interessant at flytte på landet. Så frem for at slukke lyset så se på om ikke de relativt små 
besparelser kan findes andre steder for i forsamlingshusene og landsbyerne er pengene givet rigtig 
godt ud. 
 
Vi håber at vores udendørslys (samlet 11.5 Watt led ) kan forblive tændt. 
 
 
Med venlig og bekymret hilsen 
 
Lars Micheelsen 
 
Formand 
Fræer Forsamlingshus 
 
  


